
برنامه جدید دولت برای انصراف
مـردم از یـارانه؛ یارنهتـان را

کجا واریز کنیم؟
اردیبهشت 9, 1393

برخی مردم مایل هستند که به نفع اهداف خاصی از دریافت یارانه
نقدی کنار روند و بنابراین، دولت این تدبیر را اندیشیده است که
مردم برای هر موردی که دلخواهشان است، یارانهشان را تخصیص دهند.

مهر نوشت: مشاور معاون اجرایی رئیس جمهور از برنامه جدید دولت
برای افزایش انصرافیهای یارانهای خبرداد و گفت: براساس طرح جدید،
مردم می توانند مدت زمان انصراف خود از دریافت یارانه نقدی را
تعیین کنند و البته دولت نیز بر طبق همان انتخاب، در واریز

یارانه نقدی عمل خواهد کرد.

محسن بهرامی ارض اقدس گفت: دولت بنا دارد تا به صورت مجدد با
تشکیل نوعی دیگر از کمپین و ایجاد تشکلهایی مثل میهن یاران محیط
زیست، میهن یاران آموزش و یا میهن یاران سلامت، بار دیگر از مردم

برای انصراف از دریافت یارانه نقدی دعوت کند.

مشاور معاون اجرایی رئیس جمهور افزود: برخی مردم مایل هستند که
به نفع اهداف خاصی از دریافت یارانه نقدی کنار روند و بنابراین،
دولت این تدبیر را اندیشیده است که مردم برای هر موردی که

دلخواهشان است، یارانه شان را تخصیص دهند.

وی تصریح کرد: در عین حال، مردم می توانند یارانه خود را برای
مدتی کوتاه و مشخص یا همیشه، به این امور اختصاص دهند و برای

مدتی کوتاه از دریافت یارانه نقدی انصراف دهند.

به گفته بهرامی ارض اقدس، فکر میکنم که اگر این طرح پخته و آماده
شود، شاهد خیل عظیمی از افرادی باشیم که به نفع این امور کنار
میروند و دولت را کمک می کنند که در انجام برنامههای خود موفق

باشد.

وی اظهار داشت: البته بخشی از جامعه نیز قبل از اعلام نرخ حاملهای
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سوخت ثبت نام کردند چراکه افزایش باعث شده بود که این فضای
نگرانی از قیمت حاملها و شیب افزایش آن بوجود آید و بنابراین،
عدهای به طور احتیاطی برای دریافت یارانه ثبت نام کردند و منتظر
شدند که اگر قیمت سوخت افزایش چشمگیری همانند دور اول هدفمندی که
قیمت 4 برابر شد، داشت، یارانه را برای جبران هزینه خود دریافت

کنند.

به گفته بهرامی ارض اقدس، هم اکنون که مشخص شده افزایش نرخ
حاملهای سوخت چشمگیر نبوده و شیب آن ملایم است، ممکن است مردم

انصراف دهند.

مشمولان جدید دریافت سبد کالا ؛
فقط دو گروه سبد میگیرند

اردیبهشت 9, 1393

دولت در مرحله دوم انجام کمکهای رایگان غذایی تصمیم گرفته است
واگذاری بستههای کالایی به میلیونها خانوار را کنار بگذارد و در
این مرحله تنها افراد تحت پوشش بهزیستی و کمیته امداد امکان
دریافت داشته باشند. علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه می گوید

نام سبد کالا به بستههای امنیت غذایی تغییر یافته است.
مهر نوشت: در سال گذشته طرحی از سوی رئیس جمهور تحت عنوان توزیع
سبد کالایی رایگان بین اقشار مختلف مردم مطرح شد که هدف آن حمایت
از معیشت خانوار بود. دولت تلاش کرد از طریق واگذاری بسته های
رایگان غذایی در بین مردم، تا حدودی به تامین معیشت آنها کمک

کند.

با این حال به دلیل نبود بانک اطلاعاتی قابل اعتنا از وضعیت دقیق
معیشتی مردم و همچنین درآمد، شغل و نوع فعالیت هایی که صورت می
گیرد، توزیع سبد کالای دولتی با مسائل و مشکلات فراوانی همراه شد.
از جمله حواشی ایجاد شده این بود که گروه هایی از مردم در لیست
واگذاری بسته های رایگان کالایی دولت قرار نگرفته بودند در حالی

https://www.kiapress.ir/?p=14845
https://www.kiapress.ir/?p=14845


که آنها معتقد بودند مشمول دریافت سبد رایگان هستند.

این مسئله باعث بروز برخی نارضایتی ها و حواشی در توزیع سبد کالا
شد تا جایی که در مرحله اول واگذاری ها تنها گروه محدودی از
افراد مشمول دریافت بسته های ویژه دولتی شده بودند. نارضایتی و
گلایه مندی مردم باعث شد تا دولت خیلی زود تصمیم بگیرد گروه بسیار
زیادی از مردم را مشمول دریافت کمک دولتی نماید و این کار در یک

مرحله دیگر صورت گرفت.

به صورت کلی، تا پایان سال گذشته درصد قابل توجهی از خانوارها
توانستند بسته های رایگان کالایی خود را از محل های تامین شده
تهیه کنند. حال در سال جدید دولت تصمیمات دیگری در زمینه واگذاری

بسته های کالایی و ادامه کار گرفته است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره برنامه دولت برای توزیع
بسته های کالایی در سال 93 گفت: پیش بینی میکنیم تا 4 مرحله
بتوانیم بسته های امنیت غذایی را توزیع کنیم که البته این موضوع

بستگی به منابع تخصیصی دارد.

ربیعی خاطرنشان کرد: همچنین لازم به ذکر است جهت گیری بسته های
امنیت غذایی در این مرحله از کار کاملا هدفمند خواهد بود و تنها
به خانواده هایی ارائه می شود که مواد پروتئینی لازم به سفره

هایشان نمی رسد.

وی همچنین از تغییر نام “سبد کالا” به “بسته امنیت غذایی” خبر داد
و گفت: سبد امنیت غذایی اواخر اردیبهشت به خانوادههای آسیب پذیر

ارائه می شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه اگر شناسایی افراد
نیازمند به درستی انجام شود، اواخر اردیبهشت ماه اولین بسته
امنیت غذایی به دست اقشار آسیب پذیر خواهد رسید گفت: اجرای این

برنامه در راستای مبارزه با فقر مطلق صورت می گیرد.

حال پیگیری ها نشان می دهد با برنامه جدید دولت درباره واگذاری
بسته های امنیت غذایی، در این مرحله از کار دیگر خبری از واگذاری
میلیونی بسته های کالایی رایگان دولت نخواهد بود و تنها دو گروه
افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی و کمیته امداد مشمول دریافت کمک

های دولتی خواهند شد.



با اظهارات وزیر تعاون، کار و رفاه مشخص می شود که دولت تغییر
برنامه حمایتی واگذاری بسته های کالایی را انجام داده و قرار است
بسته های جدید امنیت غذایی در اواخر اردیبهشت ماه را تنها به

گروه های ضعیف جامعه ارائه کند.

دولت در فاز نخست ارائه سبد کالایی، حدود 16 میلیون خانوار را
مشمول دریافت این سبد کرده بود.

هیات سیاسی و تجاری آستاراخان
فردا وارد مازندران می شود

اردیبهشت 9, 1393

هیـات بلنـد پـایه سیاسـی و تجـاری و فرهنگـی
آســتاراخان روســیه بــه سرپرســتی الکسانــدر
ژیکلیـن اسـتاندار آسـتاراخان روز سـه شنبـه

وارد ساری می شوند.
به گزارش کیاپرس ب دکتر محمد محمد پور عمران با بیان این مطلب
اظهار داشت:در این سفر دوروزه بازدید از برخی واحدهای تولیدی
استان از جمله: ایران خودرو،کارخانه فرش ساوین،واحد تولیدی آرین
سینا،کارخانه سیمان مازندران و نیز مذاکره با بازرگانان استان در
اتاق بازرگانی،صنایع و معادن و کشاورزی مازندران انجام خواهد شد.

وی افزود:در این سفر دو روزه دکتر ربیع فلاح استاندار مازندران و
ژیکلین استاندار آستاراخان روسیه در نشستی مشترک به بررسی مفاد
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تفاهم نامه های مد نظر خواهند پرداخت.

دکتر محمد پور عمران برقراری و گسترش همکاری دوجانبه در زمینه
های تجاری و بازرگانی،ایجاد شرایط برای برقراری روابط مستقیم در
زمینه های فناوری و تکنولوژی،مشارکت در نمایشگاههای بین المللی
دو کشور در زمینه های مرتبط،شرکت در هیاتهای تجاری و بازاریابی
دو کشور،تشکیل گروه کاری سرمایه گذاری فی ما بین واحدهای صنعتی-
تجاری،تقویت موافقتنامه های گمرکی و تعرفه های ترجیحی با توجه به
قابلیتها و مزیتهای استان در تولید مرکبات،گل و گیاه،کیوی،سبزی و
صیفی جات و فرآورده های لبنی،محصولات غذایی،مصالح ساختمانی،مواد
معدنی دو کشو،راه اندازی خط منظم کشتی های مسافربری بین استانهای
شمالی،ایجاد پرواز هوایی آستاراخان- ساری از محورهای مورد تبادل

و نظر و تصمیم گیری این سفر دو روزه خواهد بود.

خبرهـای جدیـد واژگـونی اتوبـوس
ــه و انحلال ــان/ ۷ کشت درآزادگ

شرکت خصوصی
اردیبهشت 9, 1393

رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران گفت: در پی واژگونی یک
دستگاه اتوبوس بخش خصوصی شرکت واحد در بزرگراه آزادگان متاسفانه

۷ تن کشته و ۱۰ تن مجروح شدند.
ایسنا نوشت: سرهنگ عین الله جهانی از محل حادثه گفت: حوالی ساعت
9 صبح هشتم اردیبهشت ماه یک دستگاه اتوبوس شرکت واحد بخش خصوصی
که از شمال به جنوب بزرگراه آزادگان در باند کندرو در حال حرکت
بود قصد ورود به بزرگراه حکیم شرق را داشت که در راستگرد این

ورودی واژگون میشود.

وی افزود: در پی این حادثه اتوبوس با گاردریلهای کناری برخورد
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کرده و متاسفانه هفت تن در محل کشته و تعدادی مجروح میشوند که
شمار دقیق مجروحان هنوز مشخص نیست و این افراد به بیمارستان

منتقل شدهاند.

یک مرد و 6 زن در این حادثه جان باختند

رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران کشتههای این حادثه را یک
مرد و 6 زن عنوان کرد و گفت: هنوز علت تامه این حادثه مشخص نیست
اما آنچه مسلم است اتوبوس مذکور داخل رمپ واژگون شده و نیروی
گریز از مرکز میتواند موجب واژگونی آن شده باشد. از سوی دیگر حد

مجاز سرعت در داخل رمپ و لوپها حداکثر 30 کیلومتر بر ساعت است.

وی از تشکیل تیمی ویژه برای بررسی علت حادثه خبر داد و گفت: در
پی این حادثه رییس پلیس راهور تهران تیم کارشناسی ویژهای را
مسوول بررسی علت حادثه کرد که این تیم از نظر فنی و قانونی علت

حادثه را بررسی میکند.

رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور تهران با تاکید بر این که
راننده این اتوبوس زنده و در بیمارستان بستری است افزود: راننده

مذکور تحت نظر ماموران کلانتری است.

شرکت واحد اتوبوسرانی تهران نیز اعلام کرد که این اتوبوس متعلق به
بخش خصوصی خط «چیتگر – شریعتی» بوده است و راننده مذکور نیز

سابقه تخلفی در شرکت واحد نداشته است.

دکتر سید رضا معتمدی – معاون عملیات اورژانس تهران نیز اعلام کرد:
26 تن در این حادثه مجروح شدند که به بیمارستانهای امام خمینی

(ره)، رسول اکرم(ص)، شریعتی و فیاضبخش منتقل شدند.

به گفته وی تعدادی از این مجروحان در 2 سورتی پرواز امداد هوایی
به بیمارستان امام خمینی(ره) منتقل شدند.

سنندجی: بلافاصله مجوز فعالیت شرکت خصوصی را باطل کردیم

پیمان سنندجی – مدیر عامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران و حومه نیز
با اشاره به واژگون شدن اتوبوس بخش خصوصی در محدوده شهرک صدرا در
منطقه 22 گفت: گرچه سرعت اتوبوس در این حادثه استاندارد بود، اما
به دلیل خارج شدن کنترل اتوبوس متاسفانه تعدادی از مسافران جان

خود را از دست داده و یا مجروح شدند.



وی با ابراز تاسف از وقوع این حادثه اظهار کرد: ساعت 9 صبح امروز
یک دستگاه اتوبوس اسکانیا مربوط به بخش خصوصی شرکت واحد – مسیر
چیتگر به شریعتی با سرعت 50 کیلومتر بر ساعت در شمال به جنوب
بزرگراه آزادگان در حال حرکت بود که در محدوده شهرک صدرا، مقابل
پژوهشگاه نفت کنترل اتوبوس از دست راننده خارج و اتوبوس واژگون

شد.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران با اشاره به اینکه سرعت
اتوبوس در حد استاندارد بوده است گفت: در این حادثه تعدادی از

مسافران مجروح و تعدادی نیز جان خود را از دست دادند.

سنندجی ضمن ابراز تاسف و عذرخواهی از شهروندان به دلیل این اتفاق
ابراز کرد: در پی این حادثه بلافاصله جلسه کمیته انضباطی تشکیل شد
و براساس بند 20 قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی حکم انحلال شرکت

خصوصی که اتوبوس مذکور متعلق به آن است، صادر شد.

وی با اشاره به این که به نظر میرسد نقص فنی علت حادثه باشد
تاکید کرد: علت دقیق حادثه در دست بررسی است.

عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران: شرکت راهبر سبز
پایتخت منحل شد

اقبال شاکری – عضو کمیسیون عمران و حملونقل شورای شهر تهران
گزارش مربوط به جزئیات واژگون شدن اتوبوس در بزرگراه آزادگان و
مرگ 7 تن در جریان آن را اعلام و از منحل شدن شرکتی که این اتوبوس

به آن تعلق داشته خبر داد.

وی با بیان اینکه این اتوبوس یک دستگاه اسکانیا و مربوط به شرکت
خصوصی “راهبر سبز پایتخت” بوده است، اظهار کرد: بر اساس اطلاعات
دستگاه GPS سرعت این اتوبوس 50 کیلومتر بر ساعت بوده و این

اتفاق در ساعت 9 صبح امروز اتفاق افتاده است.

این عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران با بیان
اینکه بر اساس ماده 20 جرایم شرکتهای خصوصی، شرکت “راهبر سبز
پایتخت” منحل و از ادامه کار آن جلوگیری شده است، گفت: پلیس
راهور علت این موضوع را نقص در ساخت سیستم اتوبوسهای اسکانیا به

ویژه در قسمت عقب اتوبوس عنوان کرده است.

شاکری ادامه داد: افراد فوت شده نیز بر اساس گزارش ارائه شده در
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قسمت عقب اتوبوس قرار داشتند.

وی در مورد علت اصلی واژگون شدن این اتوبوس اظهار کرد: پلیس
راهور هنوز گزارشی در این خصوص ارائه نکرده اما بر اساس گفتههای
برخی افراد در محل حادثه، عنوان شده است که گویا خودرویی از

روبروی اتوبوس به سمت آن پیچیده شده است.

شاکری در پاسخ به اینکه آیا رتبه بندی و مسائل نظارتی در خصوص
اتوبوسهایی که در شرکت واحد اتوبوسرانی به کار گرفته میشوند،
انجام شده است یا خیر، گفت: بر اساس آییننامههای نظارتی به صورت
قانونی این اتفاق باید افتاده باشد اما اگر در این زمینه نیز

تخلفی صورت گرفته حتما با آن برخورد میشود.

این عضو کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران از ارائه
گزارش این اتفاق در جلسه روز سهشنبه شورای شهر تهران خبر داد.

نحـوه اسـتفاده از بنزیـن ۴۰۰ و
۷۰۰ تومانی کارتهای سوخت

اردیبهشت 9, 1393

مصرف کنندگان سوخت باید دقت کنند در صورت وجود سهمیه ۴۰۰ تومانی
در کارتهای خود تنها قادر به مصرف این سهمیه تا اتمام آن هستند و
پس از پایان سهمیه ۴۰۰ تومانی میتوانند از سهمیه بنزین ۷۰۰

تومانی شارژ شده در کارتهای خود استفاده کنند.
ایسنا نوشت: همزمان با اینکه گفته میشود مردم نگران سهمیه بنزین
٤٠٠ تومانی موجود در کارتهای سوخت خود نباشند و این سهمیه کماکان
معتبر خواهد بود ، اما برخی مصرف کنندگان هنوز در این فکر هستند
که هنگام سوخت گیری چگونه بنزین 400 و 700 تومانی وجود در

کارتهایشان تفکیک میشود؟

با اعلام نرخهای جدید بنزین از بامداد روز جمعه باز هم بنزین سه
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نرخی شد و همزمان نیز گفته شد که علاوه بر بنزین با نرخهای جدید
700 و 1000 تومان کماکان بنزین 400 تومانی معتبر خواهد بود ، اما
در این میان چگونگی تفکیک این دو نرخ در کارتهای سوخت است که
برخی مصرف کنندگان را با گمانهزنیهایی همراه کرده است که نکند
بنزین 400 تومانی موجود در کارتشان به یکباره بسوزد و یا قابل

مصرف نباشد؟

در این باره یکی از مسئولان نفتی گفت: هنگام وارد کردن کارت سوخت
به پمپ ، گزینه استفاده از بنزین 400 و یا 700 تومانی بر روی
نمایشگر دیده میشود که خود دستگاه چگونگی مصرف را نشان میدهد.

به گفته وی، مصرف کنندگان باید دقت کنند تا زمانی که سهمیه 400
تومانی در کارتهای سوخت موجود است، دیگر قادر به استفاده از
بنزین 700 تومانی شارژ شده نیستند، چرا که ابتدا باید سهمیه 400
تومانی موجود در کارتهای سوخت تمام شود و پس از آن بنزین سهمیهای

700 تومانی استفاده شود که نمایشگر این وضعیت را نشان میدهد.

بر این اساس سامانه سوخت کشور به گونهای طراحی شده است که تا
زمان باقی بودن سهمیه ٤٠٠ تومانی در کارت سوخت، سهمیه با نرخ ٧٠٠
تومان در کارت شخص فعال نخواهد شد و در صورت صفر بودن سهمیه 400

تومانی ، نمایشگر فقط وضعیت بنزین 700 تومانی را نشان میدهد.

بـا اعلام نرخهـای 700 و 1000 تومـانی بنزیـن بـه صـورت سـهمیهای
یارانهای و آزاد بنزینهای 400 تومانی موجود در کارتهای سوخت
همچنان معتبر است و گفته شده است تا زمان اتمام این سهمیهها این

نرخ معتبر است.

به گفته مسئولان دولتی در حال حاضر بیش از دو میلیارد لیتر بنزین
400 تومانی به صورت ذخیره در کارتهای سوخت باقی است .

طی روزهای اخیر شبهاتی برای برخی مصرف کنندگان به وجود آمده است
که چگونه هنگام استفاده از کارت سوخت ، بنزین 400 تومانی از 700

تومانی تشخیص داده میشود.

در همین رابطه نیز مدیر عامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی
ایران با اشاره به بنزین 400 تومانی ذخیره در کارتهای سوخت گفت
که سوخت ذخیره برای خودروهای شخصی نزدیک به یک میلیارد و ٩٠٠

میلیون لیتر و برای موتورسیکلتها ٥٠٠ میلیون لیتر است.
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مهمتریـن سـخنان اژهای ؛ از بنـد
۳۵۰ اوین تا چک بابک زنجانی

اردیبهشت 9, 1393

سخنگوی قوه قضائیه در خصوص اتفاقات بند ۳۵۰ اوین، ممنوعالخروج
شدن عوامل فتنه، جابجایی اسماعیلی، چک بابک زنجانی و موضوعات

دیگر قضائی سخن گفت.
ایسنا نوشت: حجتالاسلام و المسلمین محسنی اژهای در نشست خبری ر8
اردیبهشت، با بیان محاکمه غیابی 4 نفر از عوامل فتنه 88 اظهار
کرد: در هفتهای که گذشت 4 نفر از عوامل فتنه که در خارج از کشور
هستند به طور غیابی محاکمه شدند و روال قانونی در مورد آنها اجرا

میشود.

وی افزود: تعدادی از جریان فتنه که در داخل کشور هستند نیز
ممنوعالخروج شدهاند که به دلیل غیرقطعی بودن حکم از ذکر اسامی

محکومان خودداری میکنم.

وی در ادامه گفت: در خصوص قضیه اسفناکی که در فشافویه اتفاق
افتاد، دادستان به عنوان مدعیالعموم وارد شد. این یک امر تاسف

بار است که در مدت زمان کوتاه این لطمه بزرگ وارد شده است.

وی ادامه داد: دادستان به عنوان مدعیالعموم به این موضوع وارد و
پرونده تشکیل شده است، اما ما از مسئولان محیط زیست، مسئولان آب و
فاضلاب و سایر مسئولان توقع داریم نه تنها در این نقطه بلکه در
سایر نقاط عنایت و توجه بیشتری داشته باشند تا این طور مسائل

دیگر تکرار نشود.

سخنگوی قوه قضاییه در رابطه با مبلغ دیه در سال 93 گفت: نرخ دیه
در سال 93، 150 میلیون تومان در ماههای غیرحرام است که به این
مبلغ در ماههای حرام یک سوم اضافه میشود. یعنی دیه در ماههای

حرام 200 میلیون تومان است.
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وی با اشاره به مطرح شدن این موضوع که دیه 150 میلیون تومان از
اول اردیبهشت ماه اجرایی می شود گفت: دیه 150 میلیون تومانی از
اول فروردینماه لازم الاجرا است. طبق قانون رئیس محترم قوه قضاییه
میتوانند تا آخر فروردین هر سال نرخ دیه را اعلام کند ولی این نرخ

از اول فروردین جاری و ساری است.

بـه گـزارش ایسـنا، حجـتالاسلام محسـنیاژهای بـا تاکیـد بـر ضـرورت
اطلاعرسانی صحیح گفت: اگر خدای نکرده اخبار بیپایه و ناصحیح منتشر
شود موجب تشویش اذهان و بیاعتمادی مردم میشود. بنابراین همه باید

تلاش کنید تا آنچه منتشر میکنند منطبق با واقعیت باشد.

وی با اشاره به موضوع بند 350 اوین گفت: رسانههای مغرض و افراد
خارج نشین با هماهنگی با جریان فتنه درباره مسئله اوین قائله

آفرینی داشتند.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: بازرسی بندهای زندان یک امر متداول و لازم
است که در سالهای گذشته نیز اتفاق افتاده و از این به بعد هم
انجام خواهد شد و اگر احیانا یک زندانی در زمان بازداشت مرتکب
جرم جدیدی شود یا اشیای ممنوعه وارد زندان کند، قابل تعقیب است.

وی ادامه داد: آنچه را که جریان خارجنشین خواستند در جهت اهداف
خود بهرهبرداری کنند اشتباه است. قوه قضاییه نسبت به قوانین و
مقررات پایبند است و هر جا کارمندی چه در داخل زندان و چه در

خارج از زندان طبق مقررات عمل کند حتما حمایت میشود.

وی تاکید کرد: کسانی که هم قائله آفریدند، چه در داخل و چه در
خارج زندان حرفهای خلاف زدند، حتما تعقیب میشوند و برای آنها

پرونده تشکیل خواهد شد.

محسنیاژهای با اشاره به جابجایی اسماعیلی افزود: متاسفانه برخی
درباره این مساله نیز خلاف واقعیت گفتند در حالی که موضوع سادهای
بود. از مدتها پیش این موضوع مطرح بود و گزینههای مختلفی برای
ریاست دادگستری تهران وجود داشت، ولی به لحاظ شایستگی که آقای
اسماعیلی داشت ایشان انتخاب شد و هفتهها قبل از مسئله اوین برای
این موضوع در نظر گرفته شدند. منتها این امر با مسئله اوین مصادف

شد.

سخنگوی قوه قضاییه اظهار کرد: ممکن است کسی بگوید باید این
جابجایی را عقب میانداختید ولی چرا ما باید این جابجایی را عقب



می انداختیم؟ ما به خاطر غوغاسالاری افراد نمیتوانیم کار خودمان
را عقب بیندازیم؛ زیرا ممکن است باز هم بهانههای دیگر گرفته شود.

وی افزود: لذا این مسئله هیچ ارتباطی به موضوع اوین نداشته و
انتصاب آقای اسماعیلی به سمت رئیس کل دادگستری استان تهران به

نحوی ارتقا محسوب میشود.

محسنیاژهای همچنین با اشاره به صحبتهای خود در نشست خبری قبلیاش
درباره رضایت دادن بالغ بر 300 نفر از اولیای دم گفت: در سال 92
با تلاشی که دادستانها و شوراهای حل اختلاف انجام دادند 358 نفر از
اولیای دم رضایت دادند که اگر این تعداد رضایت نمیدادند باید 358

نفر قصاص میشدند.

محسنیاژهای در پاسخ به پرسش خبرنگاری مبنی بر اینکه 6 اردیبهشت
ماه اولین موعد پرداخت چک بابک زنجانی بوده است، آیا این چک
پرداخت شده است؟ گفت: این چک ارزی در واقع پاس نشده است و پرونده
در حال رسیدگی است. اگر این فرد وجوهی را که در اختیار گرفته است

بازنگرداند تغییر اساسی در این پرونده رخ نمیدهد.

وی ادامه داد: اگر هر متهمی برای جبران کارهای خود تلاش کند در
مورد کار او طبق قانون ارفاقاتی حاصل میشود.

وی در ادامه با اشاره به صحبتهای اخیر دادستان تهران مبنی بر
اینکه اگر بابک زنجانی بدهی خود را بپردازد آزاد میشود، تصریح
کرد: اگر این فرد بدهیهای خود را پرداخت کند قرار بازداشت وی

تبدیل به قرار دیگری میشود.

خبرنگاری سوال خود را این گونه مطرح کرد که یکی از نمایندگان
مجلس در مورد بند 350 بازداشتگاه اوین گفته است که در این بند
علاوه بر تجهیزات ماهوارهای مشروبات الکلی نیز کشف شده است آیا
واقعا مشروبات الکلی در این بند کشف شده و اگر پاسخ صحیح است،
این مشروبات چگونه وارد این بند شده و اگر صحت ندارد قوه قضاییه
در مورد این موضوع به نمایندگان تذکر میدهد یا خیر؟ خواستار
ارزیابی سخنگوی دستگاه قضا شد که محسنی اژهای در پاسخ تصریح کرد:
اگر فردی بخواهد چیزی را مخفیانه وارد کند این کار را انجام
میدهد. مثلا ممکن است همان وسیله را به همان ترکیب وارد بند نکند
و آرام آرام قطعات مربوطه را جدا کرده و صرف مدت زمان آنها را به

یکدیگر متصل کند.



وی ادامه داد: افرادی سعی کردند با میوهای که در اختیارشان قرار
میگیرد مشروب در حد معمول تهیه کنند نه این که شما تصور کنید یک
پاتیل مشروب در این بند کشف شده و از خارج از زندان تهیه شده
است. این گونه نبوده و افراد با در اختیار داشتن وسایلهای موجود

چنین چیزی را به وجود آوردند.

سخنگوی دستگاه قضا تصریح کرد: اگر ما اجازه بدهیم مسئولان ذیربط
اطلاع رسانی کنند جوابها روشنتر است. همچنین از رسانهی ملی به
دلیل پخش مستندی تحت عنوان روشنگری تشکر میکنم. بنابراین باید
گفت صحبتی که نماینده مجلس انجام داده دروغ نبوده اما این که

میزانش چقدر بوده را به طور دقیق اطلاع ندارم.

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در مورد
آخرین خبر از پرونده 2 تن از مدیران سوخت که با یکی از باشگاههای
فوتبال ارتباط دارند، گفت: طبق قانون نمیتوانم جزییات این پرونده
را بیان کنم، اما در حد معمول باید بگویم که در رابطه با این
پرونده 8 نفر به عنوان متهم تحت تعقیب قرار گرفتند که در حال
حاضر 3 نفر بازداشت و مابقی با قرار وثیقه آزاد هستند. در حال
حاضر پرونده در مرحله مقدماتی قرار دارد و کیفرخواستی برای آن

صادر نشده است.

خبرنگاری با اشاره به دستگیری یکی از مدیران بانکی در تبریز از
سخنگوی دستگاه قضا پرسید که آیا چنین موضوعی صحت دارد که
حجتالاسلام و المسلمین محسنیاژهای گفت: در مورد فردی که شما به آن
اشاره کردید، اطلاعی ندارم اما فردی در تهران دستگیر شده و این
دستگیری را تایید میکنم. این مدیرعامل قبلا در پرونده 3 هزار
میلیاردی نیز تحت تعقیب قرار گرفته بود و پروندهای مفتوح داشت و
در رابطه با پرونده بابک زنجانی هم تحت تعقیب قرار گرفت و

بازداشت شد.

محسنیاژهای در پاسخ به سوال یکی دیگر از خبرنگاران مبنی بر اینکه
قوه قضاییه در رابطه با پیشگیری از پروندههای زمین خواری و تصرف
اراضی ملی چه اقداماتی انجام داده است؟ گفت: یکی از مسائلی که از
سالهای گذشته مورد توجه بوده و هست، زمین خواری است و اقداماتی
که در سالهای اخیر در رابطه با آن انجام شده مفید بوده است؛ چرا

که قوه قضاییه به عنوان مدعی العموم شورایی را تشکیل داده است.

وی ادامه داد: این شورا در واقع برنامهریزی میکند که این تصرفها



صورت نگیرد و از سازمانهای ذیربط خواستهایم که مراقب باشند.
همچنین از شهرداری تقاضا کردیم برای افرادی که زمینی را تصرف

کردهاند و متوجه این موضوع شدند جواز صادر نکند.

وی بیان کرد: در سال 92 احکام بیش از 122 هزار و 193 هکتار زمین
قطعی شده و به دولت برگردانده شده است. در حال حاضر تمامی
دستگاهها به خصوص قوه قضاییه تلاشهای بسیاری را در این رابطه

انجام میدهند.

خبرنگاری با اشاره به توقیف روزنامه ابتکار به دلیل درج مطلبی در
مورد برکناری رئیس سازمان زندانها از سخنگوی دستگاه قضایی پرسید
که دلیل اصلی توقیف این روزنامه همین موضوع بوده است که
محسنیاژهای گفت: باید بینیم وقتی خبری منتشر میکنیم تبعات آن
چگونه است و فردی که مسئول روزنامه است، باید متوجه شود با منتشر
کردن خبری می تواند فضای کشور را ملتهب کند و این طبیعی است که
باید سریع این موضوع رسیدگی شود و اگر مسائل مشابهی در همین
رابطه پیش آید و آثار سوئی در جامعه داشته باشد قطعا با همین

سرعت برخورد میشود.

محسنیاژهای در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه بابک زنجانی
با رد مال آزاد خواهد شد و پرونده او بسته میشود یا خیر؟ گفت:
آزاد شدن به این معنا نیست که پرونده تمام شود. دفعه پیش من گفتم
چنانچه کل اموالی که در اختیار او قرار گرفته پس داده شود قرار
بازداشت تبدیل میشود نه اینکه پرونده تمام میشود. وی ادامه داد:
بنابراین پرونده تمام نیست و باید دید از نظر کیفری چه تصمیمی

گرفته میشود.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: اگر همه پولها برگردانده شود ممکن است
قرار بازداشت او به قرار وثیقه تبدیل شود یعنی این احتمال زیاد

است.

در ادامه نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه خبرنگاری با اشاره به
ارایه پولهای کلان از سوی بانکها به برخی اشخاص گفت که آیا قوه
قضاییه در این راستا از بانک مرکزی و مدیران ذیربط تحقیق کرده

است؟

محسنیاژهای گفت: کسانی که از بانکها تسهیلات دریافت کرده و
بازنگرداندهاند چند دستهاند. اول افرادی که بر خلاف قانون تسهیلاتی
را دریافت کرده و باز نگرداندهاند که با این افراد برخورد میشود.



دسته دوم مربوط به کسانی است که بر خلاف مقررات تسهیلات را دریافت
نکردهاند اما بر اساس مشکلات موجود در بازار نتوانستند تسهیلات را
بازگردانند که این افراد تحت تعقیب کیفری قرار نمیگیرند و دسته
سوم افرادی هستند که بر خلاف قانون تسهیلات را دریافت نکرده اما در
جای دیگری هزینه کردند که در این رابطه بانکها باید توضیح دهند.

وی ادامه داد: اگر بانک مرکزی فعال باشد این اتفاقات یا رخ
نمیدهد یا کمتر رخ میدهد. دادستانی نیز به عنوان مدعیالعموم در
شهرستانهای مختلف تحقیق میکند و افراد مختلفی را شناسایی کرده که

معرفی شدهاند و تعدادی از آنها نیز تسهیلات خود را تسویه کردند.

وی در پاسخ به سوال خبرنگاری در مورد اینکه رئیس قوه قضاییه دو
پرونده را به دادستان کل کشور مبنی بر سد کارون و اتوبوسهای
اسکانیا سپرده بود آخرین وضعیت این دو پرونده چیست؟ گفت: پرونده
سد کارون به خوبی پیش رفت و کسانی که دچار صدمه شده بودند دیه به
آنها تعلق گرفت و اصلاحات مربوط نیز انجام شد و تسهیلات دیگر مانند
ساختن پل و غیره را دولت باید انجام دهد. در همین راستا از وزارت
نیرو بسیار تشکر میکنم زیرا همکاری بسیار مفیدی را با ما داشته

است.

وی در مورد پرونده اتوبوسهای اسکانیا گفت: این پرونده متفاوت
است؛ زیرا این حادثه در قم اتفاق افتاد و نواقص فنی دلیل آن بوده
است. در حال حاضر پرونده به نتایج نهایی نرسیده است متاسفانه این
پرونده مانند پرونده سد کارون پیش نرفت و همکاری که وزیر قبلی

داشت اکنون وجود ندارد.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: دادستان تهران موضوع انتشار فیلمی با
عنوان «من روحانی هستم» را بررسی میکند.

خبرنگاری در رابطه با صحبت روحالله حسینیان مبنی بر اینکه قصد
دارد فیلمی از مراسم روز زن در کاخ سعدآباد پخش کند، سوال پرسید

که محسنیاژهای در این باره گفت: هنوز که پخش نکردهاند.

وی در پاسخ به این سوال که آیا شما موافق پخش فیلم هستید یا خیر؟
گفت: هنوز پخش نکردهاند. بگذارید پخش کنند ببینیم چیست.

خبرنگاری با اشاره به صحبتهای رئیس مجلس درباره فیلم «من روحانی
هستم» پرسید آیا قوه قضاییه قصد ورود به این موضوع را دارد.
محسنیاژهای در این باره گفت: اگر چنانچه مطالب خلافی پخش شود و
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جنبه عمومی داشته باشد دادستان وارد میشود. اگر جنبه عمومی
نداشته باشد ولی نسبت به مقامات توهین تلقی شود باز هم
مدعیالعموم وارد میشود. اگر جنبه عمومی نداشته باشد یا توهین به

مقامات هم نباشد با شکایت خصوصی رسیدگی میشود.

سخنگوی قوه قضاییه گفت: نکته مهم این است که خیلی وقتها افراد
چیزی را نمیبینند و قضاوت میکنند.

وی ادامه داد: من خودم هنوز از محتوای این فیلم به جز چیزهایی که
نقل شده، مطلع نشدهام. به یکی از آقایان هم گفتم اگر دارید فیلم
را بیاورید تا ببینیم چگونه است زیرا دوجور نقل شده است و من
نمیدانم کدام درست است. یکی گفته مطلقا دروغ نیست و یک بار هم
گفته شده بخشی از فیلم دروغ است ولی در هر صورت دادستان تهران

حتما بررسی میکند.

وی در پاسخ به سوال دیگری در همین باره مبنی بر اینکه آیا ذکر
خاطرهای از زبان فردی از نزدیکان رئیسجمهور که تاکنون هم تکذیب
نشده خلاف است یا خیر؟ گفت: من نمیتوانم در این باره اظهارنظر کند

زیرا هنوز از محتوای فیلم اطلاع ندارم.

محسنیاژهای در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر اینکه مطالبه بخشی
از جامعه رفع حصر موسوی و کروبی است، همچنین همسر کروبی از قول
ایشان گفتهاند که وی بیان کرده که آمادگی کامل برای حضور در
دادگاه علنی و قانونی برای دفاع از حرفهای خودشان برای مهندسی
انتخاباتی در سال 88 را دارد. آیا قوه قضاییه آمادگی دارد چنین
دادگاهی را برگزار کند؟ گفت: در انتخابات 88، عدهای به نظام ظلم
کردند. در این جریان افرادی از مردم و بسیج کشته شدند. بنابراین

ظلم بزرگی رخ داد و آنها آب به آسیاب دشمن ریختند.

وی ادامه داد: در واقع نظام با یک نگاه رأفت آمیز با آنها برخورد
کرده و قانون بیش از چیزی که در حال حاضر اتفاق میافتد را
میتوانست برای آن ها داشته باشد. تصمیمی که در رابطه با حصر این

افراد گرفته شده، عوض نشده و به قوت خود باقی است.

سخنگوی دستگاه قضایی خاطرنشان کرد: اگر بخشی از مردم جامعه تقاضا
دارند این افراد رفع حصر شوند، بخش عظیمتری تقاضا دارند که آنها
به اشد مجازات برسند که در این رابطه طوماری در سال 93 به دست من

رسیده است.



خبرنگاری با قرائت ماده 11 آییننامه بازداشتگاههای ایران مصوب 85
در رابطه با حق استفاده زندانیان از وسایل ارتباط جمعی سوال
پرسید که محسنیاژهای در این باره گفت: اینکه زندانی مجاز است چه
وسایلی داشته باشد و چه استفادهای از آنها بکند دو مطلب است. اگر
یک زندانی میخواهد مطلبی بنویسد و آن را به بیرون از زندان منتقل
کند حتما باید نوشته او ارائه و امضا شود و حق ندارد چیزی را

مخفیانه بنویسد و مخفیانه هم خارج کند.

وی ادامه داد: استفاده از بعضی چیزها در زندان مجاز است اما
شرایطی دارد درست مانند وارد کردن برخی چیزها به کشور.

سخنگوی قوه قضاییه با بیان اینکه زندانی هم حق دارد و هم
مسئولیت، گفت: اگر فردی در یک بند از زندان است و از او میخواهند
برای بازرسی بیرون بیاید اما او بیرون نمیآید و علاوه بر آن شروع
به ناسزا گفتن و شکستن شیشهها میکند، دارد خلاف میکند. اینجا ملک
شخصی او نیست. ممکن است امروز از یک بند به بند دیگر منتقل شود.
این فرد اگر مجاز است خط تلفن داشته باشد، چه چیزی را مجاز است
بگوید؟ من و شما هم اگر از خط تلفن استفاده غیرمجاز کنیم تحت

تعقیب قرار میگیریم.

محسنیاژهای در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا برای بررسی موضوع
تخلف در زندان اوین هیاتی تشکیل شده است یا خیر؟ گفت: ما در این
زمینه پیش قدم بوده و هستیم تا هر کجا اگر خدای ناکرده خلافی شده
باشد چه از ناحیه کارمند و چه غیر آن بررسی شود. موارد زیادی
بوده که بازرسی شده و مورد خلافی مشاهده نشده است ولی مواردی هم

بوده که بازرسی شده و چیزهای خلافی کشف شده است.

وی افزود: در این موارد اگر خود کارمند هم تخلفی کرده باشد به
تخلف کارمند رسیدگی میشود.

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سوال که چرا تلفن زندان قطع
است، گفت: تلفن زندان حق نیست. ضمن اینکه اگر کار خلافی شود قطع
میشود. طبق قانون هم اگر مجرمی در زندان مرتکب جرمی شود مجازات

سنگینتری برای او در نظر گرفته میشود.

خبرنگاری پرسید آیا قوه قضاییه برای ایجاد نشریات توقیف شده در
سبک و سیاق جدید تدبیری نمیاندیشد؟ گفت: اگر فردی که متخلف است
بخواهد تقاضای مجوز راهاندازی نشریه کند این امر مربوط به هیات
نظارت و تشکیلات وزارت ارشاد است که بررسی کند آیا فرد مذکور



صلاحیت دارد یا خیر؟ و اگر صالح نیست به او مجوز ندهند، اما اگر
منظور این است که آیا افرادی که در نشریه توقیف شده کار میکردند

نمیتوانند در جای دیگر کار کنند باید گفت پاسخ منفی است.

محسنیاژهای یادآور شد: در قانون مطبوعات قبلی فقط مدیر مسئول
مسئولیت داشت اما در قانون بعدی این مسئولیت توسعه داده شد و
گفته شد در عین مسئولیت مدیر مسئول، اگر کارمندان نیز مرتکب جرمی

شده باشند به عنوان شریک یا معاون جرم قابل تعقیب هستند.

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا قرار نیست
قانون مطبوعات اصلاح شود تا «توقیف» که مجازاتی خلاف اصل شخصی بودن
مجازاتهاست اعمال نشود؟ گفت: در قانون گفته شده که در چه مواردی
میتوان نشریات را توقیف و پروانه نشریه را لغو کرد. فردی که باعث

توقیف شده باید به این موضوع توجه کند.

وی در پاسخ به سوالی درباره پرونده قطع دو هزار اصله درخت در باغ
سیب مهرشهر کرج، گفت: دادستان کرج در این رابطه توضیح دادند و من
تکرار نمیکنم. قوه قضاییه نمیتواند در نقطهای حضور داشته باشد.
این زمینها متولی دارند و متولیان باید مواظب باشند و اگر کسی

تقصیر داشته باشد رسیدگی میشود.

محسنیاژهای گفت: دادستان کرج در این زمینه اقدامات خوبی داشتهاند
و گزارش خوبی هم ارائه کردهاند.

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوال خبرنگاری که از او خواست
وضعیت رسیدگیهای قضایی در ایران را با کشورهای اسلامی مقایسه کند،
گفت: در مجموع سیستم قضایی کشورمان از بسیاری کشورهای اسلامی
پیشرفتهتر است هر چند ممکن است در پارهای موارد آنها از ما جلوتر

باشند.

خبرنگاری از وضعیت پرونده اقتصادی صندوق بازنشستگی نفت سوال
پرسید که محسنیاژهای در این باره گفت: پروندهای در اصفهان مطرح
است و دادستان اصفهان اقداماتی در این زمینه انجام داده است ولی

هنوز پرونده به دادگاه نرفته است.

خبرنگاری با اشاره به اظهارنظر رئیس سازمان پزشکی قانونی مبنی بر
اینکه ضربات وارد به شهید خلیلی با مرگ او بیارتباط نبوده است،
از وضعیت این پرونده سوال پرسید که محسنیاژهای گفت: باید ببینیم
دادگاه به چه تصمیمی میرسد. اگر برای دادگاه اثبات شود ضربات علت



مرگ بوده، قتل عمدی محسوب میشود.

وی در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر اینکه چرا به وضعیت 86
ایرانی که در مالزی به جرم مواد مخدر زندانی هستند رسیدگی
نمیشود، گفت: همانطور که ما نسبت به مواد مخدر حساس هستیم، تعقیب
و اعدام میکنیم، آنها هم این موضوع را تعقیب میکنند. البته وزارت
خارجه نسبت به احقاق حقوق اتباع ایرانی اقدام میکند، اما این

بدان معنا نیست که میتوان جلوی مجازات افراد مجرم را گرفت.

در ادامه نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه، خبرنگاری سوال خود را
اینگونه مطرح کرد که با توجه به اینکه شما فردی انقلابی هستید،
میخواهم بدانم دلیل تعلل 5 ساله قوه قضاییه در برخورد با نشریهای

از سوی خدمتگزاران رژیم پهلوی چیست؟

وی با تبسم گفت: دوست دارم فردی انقلابی باشم، اما نیستم چون پیر
شدهام.

محسنیاژهای در پاسخ گفت: مطالبی را که شما میفرمایید از آن
بیاطلاعم. گزارشهای خود را به دادستان و هیات نظارت بدهید که قطعا

رسیدگی میکنند.

وی با اشاره به موضوع بازرسی از اوین، گفت: این موضوعی نبوده که
قوه قضاییه بخواهد آن را اطلاعرسانی کند؛ زیرا یک بازرسی نوبتی

صورت گرفته بود.

دادستان کل کشور تصریح کرد: رسانههای غربی که این موضوع را مطرح
کردند، قطعا اهداف خاصی داشتند؛ چرا که موضوع بازرسی یک موضوع
عادی است که اتفاق افتاده و قطعا از این به بعد هم اتفاق میافتد.

محسنیاژهای در ادامه در پاسخ به پرسش یکی دیگر از خبرنگاران مبنی
بر اینکه آخرین وضعیت پرونده تامین اجتماعی چیست، گفت: در مورد
پرونده تامین اجتماعی موضوع خیلی گسترده و بحثهای پیچیدهای مطرح
است، اما در مورد سازمان تامین اجتماعی کیفرخواست صادر نشده است.

خبرنگـاری بـا اشـاره بـه صـحبتهای رئیـس قـوه قضـاییه خطـاب بـه
دادستانهای شهرستانهای سراسر کشور مبنی بر اینکه با فتنهگران
نباید مماشات شود، از محسنیاژهای پرسید که برنامه قوه قضاییه در

این رابطه در آینده چیست؟

وی پاسخ داد: این صحبتها از سوی رئیس محترم دستگاه قضایی مطرح شد



و قطعا کسانی که امنیت جامعه را برهم میزنند با آنها بدون اغماض
برخورد میشود.

محسنیاژهای در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران درباره سرانجام
پرونده نگین غرب گفت: متاسفانه از این پرونده آمار دقیقی ندارم.

دادستان کل کشور همچنین در پاسخ به پرسش خبرنگاری در مورد
دستگیری یکی از فرزندان شهردار تهران گفت که این موضوع را تایید

نمیکنم و آن را از شما میشنوم.

خبرنگار دیگری با اشاره به صحبتهای اخیر رئیس دستگاه قضایی در
مورد تذکر جدی به رسانهها از سخنگوی دستگاه قضا پرسید که آیا این
تذکرات تنها در باب مسائل سیاسی است یا مسائل دیگری را هم شامل
میشود؟ چرا که یکی از روزنامههای رسمی دولت با انتشار خبری علیه
یک تولیدکننده داخلی مطرح کرده است، گفت: قطعا تذکر رئیس دستگاه
قضا برای مسائل سیاسی نبوده است؛ چراکه مسائل اقتصادی بسیار حائز

اهمیت است.

وی ادامه داد: روز گذشته یکی از همین روزنامهها از قول معاون اول
رئیس جمهور تیتر اقتصادی زده بودند که تعجب کردم و مشخص شد که
چنین مطلبی کذب بوده است؛ بنابراین باید گفت که گاهی اوقات منتشر
شدن خبرهای کذب اقتصادی زیانش به مراتب بیشتر از مسائل سیاسی

است.

یکی دیگر از خبرنگاران با اشاره به اتفاقات در بازداشتگاه اوین،
سئوال کرد که اگر قوه قضاییه این مسائل را زودتر اطلاعرسانی میکرد
بهتر نبود که محسنیاژهای گفت: این موضوع را قبول دارم که قوه
قضاییه در بحثهای اطلاعرسانی باید ابتکار عمل بیشتری داشته باشد و

در پارهای از موارد باید اطلاعرسانی به موقعی صورت گیرد.

خبرنگاری با اشاره به توقیف نشریات و اینکه آیا برخورد با نشریات
با عدالت قضایی هماهنگ است و آیا قانون در این رابطه نباید
بازنگری شود، خواستار ارزیابی محسنیاژهای شد که وی تصریح کرد: هر
قانونی که نوشته میشود بعد از مدتی ممکن است نیاز به بازنگری
داشته باشد اما در قانون پیشبینی شده که اگر رسانهای به مقدسات
توهین یا مسائل دیگر، آن رسانه توقیف میشود زیرا در قانون این
موضوع پیشبینی شده و مدیرمسئول مربوطه باید از قوانین اطلاعات

کافی داشته باشند.



محسنیاژهای در پاسخ به سوال خبرنگار دیگری مبنی بر اینکه پرونده
شکایت از خودروسازان به کجا رسید، گفت: در جریان این موضوع

نیستم.

سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به سوال یکی دیگر از خبرنگاران در
مورد اینکه کمیسیون اصل نود اعلام کرده ساخت و ساز هتل آریانا در
یکی از شهرها باید متوقف شود، اما استاندار با این موضوع مخالفت
کرده و گفته که باید در این رابطه دستور قضایی وجود داشته باشد،
گفت: کمیسیون اصل نود نمیتواند دستور توقف دهد و بعید میدانم که

چنین کاری را انجام داده است.

ماجرای یک اغذیه فروش؛ مهربان
باش، تخفیف بگیر!

اردیبهشت 9, 1393

مشتریهـای یـک اغذیـه فروشـی در آلمـان اگـر مهربـان باشنـد و
رفتارشان دوستانه باشد، می توانند تخفیف بگیرند.

خـبرگزاری آلمـان از فرانکفـورت گـزارش داد، صـاحب ایـن مغـازه،
خوراکیها را با قیمتهایی عرضه میکند که به میزبان مودب بودن

مشتری در دادن سفارشات بستگی دارد.

قیمت یک فنجان قهوه 10 دلار است، اما اگر هنگام سفارش در پیشخوان
این مغازه واقع در شهر اشتوتگارت در جنوب غرب آلمان مودبانه
بگویید” قهوه لطفا” میتوانید برای هر فنجان فقط 3 دلار بپردازید.

کارستن هندریکز که رستوران کانتینشن را اداره میکند، با لبخند
میگوید: برخی مشتریها به شکل مبالغه آمیزی مودب هستند و از من

تقاضای تخفیف بیشتری می کنند.

هندریکز میگوید که این سیاست قیمت گذاری فقط برای تفریح است و او
هرگز یک آدم عبوس خسیس را مجبور نکرده که 10 دلار بپردازد.
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او این ایده را از رستوران “لا پتیت سیرا” در شهر نیس واقع در
جنوب فرانسه الهام گرفته است. این رستوران فرانسوی که صاحبش به
مشتریان درباره رفتار زشت و بیادبانه هشدار میدهد، در میان

گردشگران مشهور و محبوب شده است.

تلفنهمراه و تشخیص سرطان
اردیبهشت 9, 1393

 گوشیهای تلفنهمراه هوشمندی که تا کمتر از ۲سال دیگر به بازار
میآیند میتوانند سرطان را تشخیص دهند.

فقط کافی است کاربر کیتی که به تلفنهمراه وصل میشود را به دهان
گرفته و نفس بکشد، پس از آن چیپستی که مجهز به حسگر است پس از
تشخیص سرطان پیامی را روی نمایشگر گوشی ظاهر میکند. شیوه کارکرد
این وسیله مانند وسیله تشخیص الکل است که مأموران پلیس از آنها

استفاده میکنند.

کاهش سود سپردهگذاران بانکی در
انتظار ابلاغ

اردیبهشت 9, 1393

بانکداران دولتی و خصوصی ایران به خواسته بانک مرکزی با کاهش شبه
دستوری نرخ سود سپردهگذاران بانکی موافقت کردند و پیشنهاد
محدودشدن نرخ سود سپردهها در محدوده ۱۰تا۲۱درصد را به بانک مرکزی
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ارسال کردند.
به گزارش همشهری، غلامحسین نتاج، مدیرعامل بانک مهر اقتصاد گفت:
نرخ سود تسهیلات تابعی از نرخ سود سپرده است و درصورت کاهش سود
سپردهها، سود تسهیلات هم کاهش خواهد یافت. علی دیواندری، مدیرعامل
بانک پارسیان هم با اشاره به اینکه نرخهای جدید سود سپردههای

بانکی هنوز به بانکداران ابلاغ نشده، گفت:

نرخ سود تسهیلات بانکی در آینده نزدیک و بهتدریج کاهش مییابد. این
مدیر بانکی خطاب به سپردهگذارانی که پیش از این با سودهای بالا
نسبت به افتتاح حساب و سپردهگذاری در سیستم بانکی اقدام کردهاند،
گفت: کسانی که تا به امروز با نرخهای سود بالا سپردهگذاری کردهاند
از این پس و تا پایان مدت سپردهگذاریشان همان سود را دریافت
ً امکان کاهش میکنند. وی در مورد تغییر نرخ تسهیلات بانکی گفت: فعلا
نرخ سود تسهیلات نیست البته بهتدریج و در ماههای آتی این نرخ کاهش

خواهد یافت.

عملیـاتی شـدن لیزینـگ مسـکن در
دستور کار شورای پول و اعتبار

اردیبهشت 9, 1393

پس از موافقت بانک مرکزی با فعالسازی لیزینگ مسکن عملیاتی شدن
این امر در شورای پول و اعتبار بررسی خواهد شد.

ایسنا نوشت: حمید شیروانی در یک نشست خبری با بیان اینکه از کلیه
لیزینگهای فعال 35 شرکت دارای مجوز هستند، گفت: 28شرکت عضو کانون
شرکتهای لیزینگ و مابقی عضو انجمن شرکتهای هستند. مردم باید توجه
داشته باشند که کلیه شرکتهایی که در قالب لیزینگ معتبر اقدام به

انتشار آگهی میکنند مجاز نیستند.

وی افزود: در جلسهای که روز گذشته با معاون نظارتی بانک مرکزی
داشتیم پیگیری کردیم که این دو نهاد با یکدیگر ادغام شده و
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جامعهای تحت عنوان جامعه لیزینگ ایران تشکیل شود.

دبیر کل کانون شرکتهای لیزینگ ایران با بیان اینکه صنعت لیزینگ
خدمات زیادی را به اقتصاد کشور ارائه کرده است، گفت: تامین مالی
توسط شرکتهای لیزینگ از سه تا 15 سال انجام میشود و پس از آن

داراییها قابل برگشت به شرکتهای لیزینگ است.

شیروانی با اشاره به اینکه لیزینگ خودرو بخش کوچکی از فعالیت این
صنعت است، گفت: امروزه صحبت از ورود لیزینگ به حوزههای حملونقل

ریلی، هوایی، دریایی و تجهیزات پزشکی مطرح میشود.

وی از مذاکره با وزیر راه و شهرسازی و رییس کل بانک مرکزی برای
ورود به لیزینگ مسکن خبر داد و گفت: در این زمینه با وزارت راه و
شهرسازی و بانک مرکزی مکاتبه کردیم و با توجه به موافقت بانک

مرکزی بنا شده که موضوع در شورای پول و اعتبار بررسی شود.

دبیر کل کانون شرکتهای لیزینگ ایران با تاکید بر اینکه پولهایی
که از صنعت لیزینگ خارج میشود تورمزا نخواهد بود، خاطر نشان کرد:
در صورت عملیاتی شدن لیزینگ مسکن افراد با تامین 20 الی 30 درصد

هزینهی ملک میتوانند صاحب مسکن شوند.

شیروانی تاکید کرد: از نیروی انتظامی و بانک مرکزی درخواست داریم
که از فعالیت لیزینگهای غیرمجاز جلوگیری کنند که اکنون تعداد
آنها به حدود 120 شرکت میرسد. وی همچنین از برگزاری همایش
لیزینگ، کارآفرینی و توسعه اقتصادی در تاریخ 26 خرداد ماه سال

جاری خبر داد.

صنعت لیزینگ تعطیل شده است

در ادامه این نشست حمیدرضا ابداعی – رییس هیات مدیره کانون
شرکتهای لیزینگ ایران – با بیان اینکه شرکتهای لیزینگ از سال 80
تا 86 فعالیتهای خوبی داشتند، گفت: از سال 86 به بعد فعالیت شرکت
لیزینگ محدود شد و بانک مرکزی با لیزینگهای بدون مجوز برخورد
کرد، اما این اقدام باعث شد فعالیت لیزینگهای مجاز نیز محدود

شود.

وی با اشاره به اینکه افرادی با سرمایهی 100 هزار اقدام به
راهاندازی شرکت لیزینگ کرده و کلاهبرداری کردند، گفت: طی چهار سال

گذشته صنعت لیزینگ کشور تقریبا تعطیل شده است.
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رییس هیات مدیره کانون شرکتهای لیزینگ ایران با بیان اینکه نرخ
14 الی 15 درصد از سوی بانک مرکزی در شرایط که نرخ تمام شده پول
26 درصد است با منطق سازوگار نیست، گفت: بانکها نمیتوانند به
شرکتهای خود وام بدهند بنابراین لیزینگها برای تامین منابع باید
به سراغ بانکهای دیگر بروند و منابع با نرخ 26 درصد تامین کنند
که در چنین شرایطی لیزینگ با نرخ 15 درصد امکانپذیر نیست

بنابراین بسیاری از لیزینگها تعطیل شدهاند.

وی در پایان گفت: یکیدیگر از مشکلات موجود محدودیت قراردادها و
همچنین محدودیتهای حقوقی و قضایی است.


